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Místo jednání: Holešice Datum: 13.-15.5. 2016 

Zapsala: Valentová Pořadové číslo: 18 

Distribuční list: členové VV, sekretariát, revizní komise 

Seznam účastníků:  

VV - Bloudek, Budský, Resch, Berndt; omluveni Keil, Kurowski 

Valentová (sekretariát), část jednání M. Mašát (revizní komise) 

Příští jednání: 21.6.2016 v 15:00, Praha 

Příloha: směrnice o cestovních náhradách 

 

Č. Popis Vlastník Termín 

1.  Kontrola plnění úkolů 

Zadané úkoly s termínem do tohoto VV byly splněny. 

 - 

 

- 

2.  Zápis korespondenčního hlasování 

V období mezi jednáními výkonných výborů se konala dvě korespondenční 
hlasování: 

31.3.2016: VV potvrdil, že si ČHS nečiní nárok na majetek SAC Slovan 
Špindlerův mlýn, který je registrován jako pobočný spolek ČHS.  

28.4. 2016: VV schválil: 

 Přesun 30 tisíc Kč z rezervy do rozpočtu KSL, která je použije na 
částečné krytí nákladů účasti M. Stráníka na dvou mimoevropských 
závodech SP v boulderingu dle pravidel Proplácení závodů – úprava ze 
2.5.2016. 

 Návrh na změnu směrnice o poskytování cestovních náhrad, která 
umožní proplácet při zahraničních cestách v rámci programu Erasmus+ 
kapesné a stravné, jako náhradu za cestovné, jehož krytí je v rámci 
programu omezeno příliš restriktivními pravidly.  

 Registraci nového spolku Na-horu z.s. 

  

3.  Setkání s OVK jižní Čechy 

Úvodní části jednání se zúčastnili členové OVK jižní Čechy. Diskuse se 
týkala dodávek materiálu na údržbu jištění, ochrany přírody, boulderingu 
apod. Ze setkání vyplynulo, že OVK se nepotýká s žádnými zásadními 
problémy a je připravená spolupracovat s boulderisty. OVK také pozitivně 
hodnotilo bezproblémový provoz dvou ferrat z jejich oblasti – v Modrém lomu 
a v Bechyni. 

- - 

4.  Vstup nových spolků do ČHS 

VV schválil registraci spolků, které dosud byly v postavení oddílů ČHS bez 
právní osobnosti: Horolezecký klub Ostaš, HOVRCH z.s., Vysokohorské 
sporty Brno, Klub horolezců Olomouc, z.s., HO Satalice, HO Lezci 
z Vysočiny, z.s., Horolezecký spolek Friend. Administrativní úkony provede 
sekretariát.  

sekretariát do 31.5.2016 

5.  Jednání na MŠMT ohledně státních dotací 

J. Bloudek informoval o jednání s náměstkem MŠMT odpovědným za oblast 
sportu, které inicioval ČHS, a zúčastnil se ho J. Bloudek a R. Keil. Cílem 
jednání bylo upozornit, že přes významné zlepšení našich parametrů, na 
základě kterých se stanovuje výše dotací pro jednotlivé sportovní svazy, 
(velikost členské základny, počet mládeže, výsledky na mezinárodních 
závodech) zůstává výše dotací pro ČHS proti předchozím rokům 
nezměněna, a požádat o kontrolu přidělených peněz a nápravu situace.  

- - 

6.  Garantované horoškoly 
B. Valentová informovala, že postupy a dokumenty potřebné k  rozběhnutí 
systému garantovaných horoškol budou připraveny do konce května. 
Odpovídá R. Keil a B.Valentová. 

Keil, Valentová do 31.5.2016 
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7.  Situace na sekretariátu ČHS 
VV vzal na vědomí informaci B. Valentové, která upozornila, že sekretariát 
ČHS není v současném obsazení sto kapacitně zvládnout neustále se 
rozšiřující agendu a narůstající nároky na poskytované služby. Důsledkem 
jsou na straně jedné nedostatky v některých poskytovaných službách 
(zejména dlouhé lhůty při vyřizování průkazů), a na straně druhé trvalé 
přetížení zaměstnanců nevyvážené adekvátním finančním ohodnocením, 
s rizikem odchodu některých z nich. VV se usnesl, že hlavní úsporu 
personální kapacity je nutno získat zásadní změnou systému evidence členů 
včetně vystavování průkazů a objednávání pojištění, který by měl fungovat 
při objednávání průkazů na rok 2017. VV uložil B. Valentová připravit 
analýzu a základní návrhy řešení, na které naváže potřebné SW řešení. 
Nový systém musí být připraven do 31.11.2016, za přípravu odpovídá 
B. Valentová.  
VV konstatoval, že případné rozšíření kapacity sekretariátu a zlepšení 
finančního ohodnocení je možné pouze za předpokladu získání 
dodatečných finančních zdrojů.  

Valentová do 30.11.2016 

8.  Program Erasmus+ 
J. Bloudek informoval o průběhu projektu Climbing for Everybody v rámci 
programu Erasmus+.  
V návaznosti na první koordinační schůzku v Praze byly provedeny dílčí 
analýzy a průzkumy umožňující popsat situaci v jednotlivých horolezeckých 
svazech zapojených do projektu. Průzkum mj. ukázal, že ČHS je jediný ze 
zúčastněných svazů, kterému se do činnosti daří zapojit větší podíl 
mládežnických členů.  
Na další schůzce ve Slovinsku bylo vybráno 6 témat, na která se zaměří 
odborné pracovní skupiny v průběhu realizace projektu. Jedná se o tato 
témata: komunikace práce svazů a problém freeriderů, práce s mládeží, 
programy pro věkovou kategorii 60+, spolupráce se státními orgány vs. 
restrikce v přístupu do lezeckých oblastí, mezinárodní spolupráce na úrovni 
lezeckých klubů, metodika a přechod z umělých stěn na skály.  
Dále byla odsouhlasena místa a termíny mezinárodních horolezeckých 
týdnů, které jsou těžištěm celého projektu a budou probíhat od podzimu 
2016 do jara 2018. První setkání zorganizuje ČHS v Ostrově s přesahem do 
okolních oblastí. Další setkání: Slovensko Vysoké Tatry, Chorvatsko 
Paklenice, Slovinsko Planica, Italové Passo Pordoi nebo Val Massino - 
podzim 2018. Koordinátorem projektu je J. Bloudek.  

Bloudek průběžně 

9.  Hospodaření ČHS za 1. čtvrtletí 2016 

Š. Budský konstatoval, že čerpání probíhá v souladu s předpoklady, zpráva 
o hospodaření byla zveřejněna na webu ČHS na konci dubna.  

  

10.  Směrnice o poskytování cestovních náhrad 
VV schválil, v návaznosti na korespondenční hlasování ze dne 28.4. 2016, 
úpravu směrnice o poskytování cestovních náhrad, která bude ve 
specifických případech vázaných na projekt Erasmus+ umožňovat 
poskytování stravného a kapesného na zahraničních cestách, na základě 
schválení výkonným výborem nebo 1. místopředsedou. Zveřejnění směrnice 
zajistí sekretariát.  

sekretariát do 31.5.2016 

11.  Interní projekty ČHS 
VV uložil Š. Budskému stanovit pravidla a vyhlásit interní projekty ČHS, na 
které je v letošním rozpočtu vyčleněna částka 155 tisíc Kč. Zveřejnění na 
webu ČHS zajistí sekretariát.  

Budský, 
sekretariát 

do 31.5.2016 

12.  Úprava webu ČHS 
J. Bloudek informoval o přípravě nové grafické úpravy webu a verze pro 
mobily a tablety.  

- - 

13.  Ročenka ČHS 2015 

VV vzal na vědomí informace B. Valentové o celkových nákladech na výrobu 
a distribuci ročenek ČHS a o průběhu distribuce.   

- - 
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14.  Projekt mládeže 

VV vzal na vědomí informaci, že projekt mládeže má nově na starosti 
Monika Pavlíková, která převzala agendu po J. Faflákovi, který ukončil svůj 
pracovní poměr v ČHS.  

V rámci projektu mládeže došlo ke zdvojnásobení dosud poskytované 
finanční podpory na děti v klubech mládeže. Novinkou je příprava regionální 
sítě trenérů mládeže (ukázkové tréninky, metodická pomoc trenérům 
působícím v jednotlivých klubech, pomoc s přípravou tréninkových plánů 
apod.), kterou chystá M. Pavlíková ve spolupráci T. Binterem.   

Pavlíková do 31.7.2016 

15.  Zasedání Mountaineering commission UIAA v Praze 

J. Bloudek informoval o zasedání Mountaineering commission UIAA, které 
se konalo v dubnu v Praze, a organizoval je J. Vogel, který v komisi 
zastupuje ČHS. J. Bloudek upozornil na metodickou příručku Alpine 
Summer Skills, která byla vydána ve spolupráci s Petzl Foundation, a dal ke 
zvážení nabízenou možnost vytvoření české verze. Příručka je k dispozici 
v knihovně ČHS.  

- - 

16.  Suché skály - sanace 

B. Valentová informovala o jednáních s orgány ochrany přírody, která se 
týkají zamýšlené sanace na území NPP Suché skály, jejímž cílem je upravit 
přístupové cesty, žebříky, protierozní terásky apod., tak, aby jejich stav 
odpovídal vysoké návštěvnosti ze strany horolezců i turistů. Předpokládá se 
realizace rozsáhlého projektu, který by měl být částečně financován 
z prostředků EU. Sanace je v působnosti příslušného orgánu AOPK (AOPK 
– Regionální pracoviště Liberecko, Správa CHKO Český ráj), ČHS 
v projektu zastupuje zájmy horolezců. Vyjednané podmínky lezení nejsou 
tímto záměrem dotčeny.  

- - 

17.  Evropská asociace horolezeckých svazů 

J. Bloudek informoval o jednání prezidentů evropských horolezeckých svazů 
v Miláně, jehož cílem bylo dojednat podmínky pro vytvoření evropské 
horolezecké organizace, která by byla partnerem příslušných orgánů EU 
a mohla lépe reagovat na EU agendu, která se týká horolezectví, ochrany 
přírody, rozvoje regionů apod. J. Bloudek byl jmenován členem užší 
pracovní skupiny, která se této problematice bude věnovat (DAV, CAI, ČHS, 
PSS a EOOA).  

Možnost vytvoření evropské organizace byla následně diskutována na 
koordinační schůzce partnerů v rámci programu Erasmus+, kde se 
horolezecké svazy zapojené do projektu shodly, že jsou schopné začít řešit 
„evropské“ záležitosti společně, v rámci této skupiny, a nabídnou spolupráci 
i dalšími horolezeckým svazům.  

Bloudek průběžně 

18.  Nabídka pojištění odpovědnosti a majetku pro kluby a tělovýchovné 
jednoty 

B. Valentová informovala o uzavření rámcové pojistné smlouvy mezi Českou 
unií sportu a Kooperativou, na základě které si mohou sportovní kluby a TJ 
sdružené v ČUS sjednat pojištění majetku a odpovědnosti. VV uložil 
B. Valentové, aby o nabídce informovala oddíly ČHS.  

Valentová do 31.5.2016 

19.  Informační systém České unie sportu 

B. Valentová informovala o spuštění informačního systému ČUS, který 
deklaruje, že jsou v něm evidováni všichni členové této organizace. 
Testování ukázalo, že v systému není zařazena většina členů ČHS, neboť 
systém nepočítá s organizační strukturou ČHS (oddíly bez právní osobnosti, 
individuální členství), která se liší od většiny sportovních svazů. Výstupy 
z informačního systému ve stávající podobě zkreslují informace o členské 
základně ČHS, a proto VV uložil B. Valentové, aby upozornila na problém a 
vyjednala potřebné změny.  

Valentová do 30.6.2016 

 
Schválil: J. Bloudek 
 

 


